
Sportcentrum finišuje 

Pavel Nápravník, starosta městyse 

Stavba nové sportovní haly s názvem 

Sportcentrum Velké Němčice finišuje. 

V současné době zhotovitelská firma 

Winning PS – stavební firma s.r.o., 

provádí dokončovací práce a 

kompletace uvnitř objektu, doplňuje se 

venkovní mobiliář a sportovní 

vybavení. Provádí se předběžné 

kontroly a soupisy vad a nedodělků k 

odstranění a průběžně probíhá 

odstraňování těchto nedodělků. 

Souběžně se připravují podklady ke 

kolaudaci stavby, tak aby proběhla 

v termínu červen-červenec 2025. 

Jakmile bude stavba zkolaudována, 

bude stanoven termín slavnostního 

otevření sportovní haly, ke kterému 

bude přizvána veřejnost. Naši občané a 

hlavně sportovci se jistě velice těší na 

prohlídku haly, kterou mohli prozatím 

sledovat zpovzdálí. 

Ve výběrovém řízení na správce haly 

byl vybrán Mgr. Jiří Hruška, který se 

v současné době zaškoluje na provoz 

objektu. Ve spolupráci s firmou, která 

řeší obecní webové stránky, se 

připravuje rezervační systém pro 

návštěvníky haly a bude vytvořen 

provozní a návštěvní řád. Bude nutné 

sestavit ceník pronájmů sportovní haly 

se zázemím. Místní sportovní 

organizace budou vyzvány 

k předložení svých požadavků na 

termíny pronájmu haly.  

Souběžně probíhaly i práce, které se 

stavbou haly souvisí. Bylo to například 

vybudování opěrné zdi a úprava okolí 

u mobilního sociálního zařízení, 

rekonstrukce odvodňovacího žlabu u 

vjezdu do areálu, připojení haly na 

optickou síť a poslední stavbou bylo 

vybudování zásuvkového pilíře na 

travnaté ploše pro venkovní akce. 

Na stavbu Sportcentra městys podával 

celkem čtyři žádosti o dotaci k Národní 

sportovní agentuře. Jen v loňském roce 

jsme žádali ve spolupráci s Regionální 

poradenskou agenturou o dotaci na 

vybudování sportovní haly celkem 

dvakrát, a to v dubnu 2024 a listopadu 

2024. Bohužel ani jedna naše žádost 

nebyla úspěšná a skončili jsme „těsně 

pod čarou“. Naše listopadová žádost 

obhájila plný počet 80 bodů, nicméně 

nebyla zařazena mezi podpořené 

projekty. Důvodem nezískání dotace je 

převýšení alokace výzvy celkovou 

výší požadovaných prostředků na 

projekty. V tomto okamžiku je tak 

zařazena do tzv. zásobníku a čeká, zda 

budou veškeré finanční prostředky 

rozděleny u schválených žádostí. 

Poslední nadějí na získání finanční 

podpory na stavbu haly je v květnu 

2025 podaná žádost 

k Jihomoravskému kraji. Sice zde 

nežádáme o tak vysokou dotaci jako u 

Národní sportovní agentury, ale každá 

získaná částka do rozpočtu se počítá. 

Pošta Partner otevřena 

Pavel Nápravník, starosta městyse 

Ve druhé polovině května proběhly 

nejnutnější úpravy prostor bývalé 

České pošty v přízemí úřadu městyse 

Městečko 85. Důvod byl jasný. 

V relativně krátké době připravit 

prostory pro nově vznikající Poštu 

Partner. Byla vybudována nová dělící 

příčka, která odděluje přepážku Pošty 

Partner od prostor prodejny, došlo na 

opravy popraskaných stěn v budově, 

vymalování všech místností, doplnění 

poničené podlahové krytiny a 

rekonstrukci vnitřních rozvodů 

elektřiny. Do prostor byl doplněn 

zabezpečovací a kamerový systém. 

Tímto bych chtěl poděkovat všem, 

kteří se podíleli na opravách prostor 

Pošty Partner. 
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Jak již bylo zmíněno smluvním 

partnerem, který bude provozovat 

pobočku ve Velkých Němčicích, je 

paní Alena Koudelová ml., která 

v současné době vlastní obchod 

Momlife. Tento obchod bude 

provozovat i nadále, spolu 

s poskytováním základních poštovních 

služeb, např. příjem a výdej zásilek, 

výplata důchodů, SIPO, prodej 

poštovních cenin a další. Velkou 

službou pro naše občany je rozšíření 

zásilkových společností. Mimo dosud 

provozované Balíkovny bude zde nově 

umístěna Zásilkovna a výdejní místo 

DPD. Věříme, že nově poskytované 

služby, které jsou ve větším rozsahu, 

přispějí k většímu komfortu pro naše 

občany.  

Otevírací doba: 

Po - 11:00-12:00 / 13:00-18:00 

Út - 8:00-12:00 / 13:00-15:00 

St - 11:00-12:00 / 13:00-18:00 

Čt - 8:00-12:00 / 13:00-15:00 

Pá - 8:00-12:00 / 13:00-15:00 

 

Květnové zprávičky 

z mateřské školičky … 

Za kolektiv MŠ Veronika Mokrá, 

učitelka 

Konec dubna jsme oslavili 

čarodějnickým dnem. Dopoledne jsme 

s malými čaroději a čarodějkami vařili 

kouzelné lektvary, učili se čarovat a 

hráli legrační soutěže. Odpoledne nás 

společně s rodiči čekal zábavný 

program s agenturou „Koráb“. Děti se 

svými rodiči vyluštily čarovné 

zaklínadlo a nechybělo ani opékání 

špekáčků. Všichni jsme si to náramně 

užili. 

Na začátku května se uskutečnil zápis 

do MŠ a zároveň i Den otevřených 

dveří. Do mateřské školy se mohl přijít 

podívat kdokoliv, ale hlavně rodiče 

s nově zapsanými dětmi, aby viděli, 

jak to u nás chodí. Všechny třídy i 

ostatní prostory byly volně přístupné a 

maminky s dětmi se mohly zapojit do 

ranních aktivit, zacvičit si nebo si 

pohrát na školní zahradě. Mateřská 

škola přijala na nový školní rok 17 dětí. 

Dne 12.5.2025 jsme se nastrojili a 

postavili před fotoaparát, jelikož 

probíhalo focení jednotlivých tříd. 

V polovině května předškolní děti 

zahájily plavecký výcvik v 

Hustopečích na krytém bazéně, kde je 

čeká 10 lekcí, které se konají každé 

pondělí a čtvrtek. 

A abychom si ten konec školního roku 

zpříjemnili, dopřáli jsme si školní výlet 

do Lanového centra v Břeclavi. Byl 

pro nás přichystán program na téma 

„Tlapková patrola“. Děti byly 

rozděleny na menší skupinky, 

navštěvovaly různá stanoviště, kde 

plnily úkoly, prolézaly dětskou 

lanovou dráhu a na konci výletu jsme 

si i zatančili na mini – diskotéce s 



maskoty. I když nám počasí úplně 

nepřálo, i tak jsme si výlet užili naplno. 

A teď už nás čeká červen, poslední 

měsíc školního roku. I v tomto měsíci 

si užijeme rovněž spoustu zábavy. 

Máme pro děti naplánovaný týden plný 

zábavy ke Dni dětí, sportování, 

pochoďáček, setkání s hasiči aj. Ale 

také to nejdůležitější – rozloučení se se 

školním rokem a s našimi předškoláky, 

kteří nás opustí a vydají se na další 

životní etapu. Ale o tom zase příště… 

 

Zpráva budoucím generacím – 

2. část 

Pavel Nečas, člen farní rady 

                V létě roku 2000 byla 

provedena rekonstrukce věže místního 

kostela. V ní je schránka, do níž byl 

vložen dokument s následujícím 

textem: 

„Chceme tímto sdělit příštím 

generacím nejdůležitější události 

naší obce od roku 1971 až po vložení 

této schránky do věže kostela dne 

7.8.2000.“ 

1990 – volby do zastupitelstva obce-

starosta Ladislav Frank a místostarosta 

Václav Bažant. Rok před zadaným 

termínem dokončena přístavba nové 

základní školy. Nastoupil nový ředitel 

školy Miroslav Strouhal mladší. Jeho 

otec Miroslav Strouhal st. byl 

ředitelem na staré ZŠ. V tomto roce 

byla mírná zima, chladné jaro, tropický 

červenec. Obec má 1632 obyvatel. V 

průběhu roku se zvedly ceny potravin, 

benzínu a jízdného. 

1991 – generální oprava kostela-

fasády, střechy nad presbytářem a malá 

věž byla pokryta měděným pláštěm, 

věžička byla snížena o 2 metry. V těsné 

blízkosti kostela provedena demolice 

starých stájí-kravína. Má zde být 

vybudován park. Začíná rozvoj 

podnikání. Prvním velkým 

podnikatelem byl František Furch 

vyrábějící hudební nástroje v budově 

bývalého mlýna. V administrativní 

budově JZD otevřena pekárna vedená 

Jaroslavem Samsonem. Bylo chladné 

jaro, pěkné léto, slunečný podzim přál 

vinařům. Počet obyvatel 1602. 

1992 – úprava areálu kolem kostela, 

oprava „Kaštýlku“ (památka). 

Ustanovena Jednota Orla. Zemřel 

dlouholetý místní farář P. Alois 

Velísek. Byla mírná zima, příhodné 

deštivé jaro, tropické léto, deštivý 

podzim. Obec má 1632 obyvatel. 

1993 – 1.ledna rozdělení 

Československa, většina občanů 

s tímto nesouhlasila. Dokončen areál u 

kostela s kašnou se sv. Floriánem, 

parková úprava. Tři a půl roku zde 

působil farář P. Dušan Hladík, který 

byl dobrým organizátorem a 

významně přispěl k opravě kostela a 

fary. Rok začal mírnou zimou, 

ochlazení se dostavilo až v únoru, po 

tropickém létě pokračuje nádherný 

podzim a Vánoce bez sněhu. Obec má 

1622 obyvatel. 

1994 – volby do zastupitelstva obce-

starosta Ladislav Frank a místostarosta 

Ing. Pavel Šabata. Byly zbourány stáje 

ve „dvoře“, které sloužily jako kravíny 

a konírny místnímu JZD, vznikla tím 

velká plocha vedle ZŠ. Proběhla 

rekonstrukce vozovek v ul. Školní a 

Na Kopečku. Atypický leden 

s bouřkou, jinak mírná zima, deštivé 

jaro a tropická vedra. 

1995 – vykácen lesík u hřbitova, 

osázeno novými stromky. Od r.1994 

do 1.7.1995 byl v obci farář        P. 

Vladimír Záleský, jáhen Ing. Jan 

Kovář. Od 1. 7. 1995 je v obci farář P. 

Petr Havlát a jáhen Josef Havlát. 

JZD se přejmenovalo na Zemos a.s. a 

má 185 stálých pracovníků. Zima byla 

se sněhovými přeháňkami, suché jaro, 

tropická vedra, deštivý podzim, 

Vánoce bez sněhu. 

1996 – obec Nosislav přešla pod okres 

Brno-venkov, tím se omezil matriční 

úřad pro Velké Němčice, Uherčice a 

Křepice. Započala výstavba kabelové 

televize, telefonu, většina domácností 

má telefon. 

Dokončeny komunikace v ul. Na 

kopečku-tzv. Luža a za kostelem 

směrem na hřiště. Mor prasat na JAVE 

velkou katastrofou, muselo být 

poraženo 10 301prasat, jeden rok se 

zde prováděly dezinfekční práce. 

Závod nyní produkuje ročně 3 200 tun 

masa, ve 12 halách je průměrně 

10 500ks prasat. Počet zaměstnanců 

35, jsou zde jatka a prodejna masa. 

Rok 1996 byl příznivý na déšť-velmi 

deštivo, počet obyvatel 1622. 

1997 – rokem přírodních katastrof, 

obrovské povodně v různých částech 

republiky, u nás rozlitá Svratka po 

hřiště, zatopená pole, sklepy, ale 

nebyly ztráty na životech. Byl rozšířen 

hřbitov, postavena a opravena zeď 

kolem hřbitova, zbudovány šatny 

v kulturním domě. Obec má 1628 

obyvatel. 

1998 – na sev. Moravě a vých. 

Čechách opět ničivé povodně, u nás 

jen zvýšená hladina Svratky. 

V červnu tropická vedra, slunečný 

podzim. V kulturním domě 

rekonstrukce sociálního zařízení, k 

nové ZŠ přistavěna školní jídelna. Na 

podzim volby do zastupitelstva obce. 

Starostou František Brychta, 

místostarostou Ing. Pavel Šabata. 

1999 – počasí srážkově normální, 

mírná zima, jaro deštivé. V červnu 

kroupy poškodily jabloňové sady. 

Celkově úrodný rok, hodně meruněk, 

velká cukernatost hroznů, poměrně 

dobrá úroda obilí, suchý podzim. 

2000 – srážkově podnormální rok, 

mírná zima, sníh v únoru, od konce 

dubna do konce června 38 dní bez 

deště. Ve školním roce 1999/2000 bylo 

ve 13-ti třídách 269 žáků ZŠ (144 

chlapců a 125 dívek). 

Připravuje se vybudování 

inženýrských sítí v trati Podsedky 

k výstavbě rodinných domů a úprava 

sportovního areálu u školy. Ke dni 

14.7.2000 je 560 domů,1640 

obyvatel,35 osob je nezaměstnaných. 

POZVÁNKA   

NA DĚTSKÝ DEN 

Jednota Orel spolu s farním 

úřadem pořádají v neděli 15. 

června od 15.30 hodin v areálu u 

kostela Dětský den se soutěžemi. 

Slavnostní vyhlášení výsledků a 

táborák s opékáním špekáčků se 

bude konat na dvoře fary.   

Všechny děti jsou srdečně zvány. 

  



SPOLEČENSKÁ 
KRONIKA 

 

V neděli 18. května jsme v obřadní síni 

úřadu městyse přivítali do života nové 

občánky naší obce:  

- rodiče Zdeňka a Kateřinu Bažantovi 

se synem Teodorem, Městečko 682 

- rodiče Ladislava a Kamilu Šafaříkovi 

s dcerou Beátou, Dolní 687 

- rodiče Zdeňka a Anetu Koupí 

se synem Ondřejem, Brodačská 546 

- rodiče Petra Samsona a Elišku          

Čaloudovou se synem Vojtěchem,      

U Rybníka 185  

 

Rodičům blahopřejeme a děťátkům 

přejeme mnoho štěstí, zdraví, lásky a 

radosti. Ať vám přináší samou radost. 
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